
Erhvervsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 19. januar 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

ERU alm. del

Spørgsmål 116
Hvad kan ministeren oplyse om National enhed for Særlig Kriminalitets (NSK) efterforsk-
ning af Nordea efter Finanstilsynets politianmeldelse af banken i 2016? Herunder ønskes 
en status på NSK's arbejde, oplysning om baggrund for, at efterforskningen fortsat pågår 
efter syv år, samt ministerens forventning om, hvornår efterforskningen er afsluttet.
Der henvises dels til Berlingskes artikel ”Minister lovede snarlig afslutning på Nordeas 
hvidvasksag i 2018. Men så dukkede »betydelige nye oplysninger« op” af 18. januar 
2024, dels til den daværende justitsministers svar på ERU alm. del – spørgsmål 147 
(folketingsåret 2017-18), af hvilket det fremgik, at efterforskningen forventedes afsluttet i 
2018.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Pelle Dragsted (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på pelle.dragsted@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Louise Elholm
formand
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